
Mésto Kyjov
Vybor pro energetiku

Zapis z jednani €. 4/2023

Datum konani: 29.11.2023

Misto konani: salonek tajemnika

Pritomni: (viz prezenéni listina), Bc. Antonin Kuchat, Petr Zmijak, Daniel Cmelik,

Ing. Antonin Rajda, Mgr. Hana Bednarikova, MDDr. Jan Cahlik

Omluveni: Ing. David Buzek

Neomluveni: Mgr. Zuzana Veverkova, Ing. Bohumil Voznica

Hosté: Be. Hana Horfidkova, Mgr. Markéta Pirkova, Ing. Tomas Blazek

Zapisovatel: Pavla Soukopova, DiS.

Ovérovatel: Ing. Antonin Rajda
Cas konani: 17:00 � 18:30

Program jednani:
1. Zahajeni jednani, schvaleni programu, uréeni ovérovatele zapisu

Energeticka komunita

Energeticky management

Landscapesesion brownfield Polamané

Ruzné
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Pribéh jednani:

ad. 1. Zahajeni jednani, schvaleni programu, uréeni ovérovatele zapisu

Ptedseda vyboru zahdjil jednani pfivitanim vSech pritomnych a navrhl Ing. Rajdu ovérovatelem

zapisu, stimz navrzeny i ostatni pfitomni élenové souhlasili. Dale piitomné seznamil

s programem jednani a pedal slovo Bc. Horfidkové z Kyjovského Slovacka.

ad. 2. Energeticka komunita



Hana Horfiiadkova informuje o novinkach v Komunitni energetické spoleénosti ,,Communitie*

z.s. (www.communitie.cz). Dne 17.8.2023 byla spoleénost zapsana do obchodnjho rejstriku ve.

svych stanov. Dale informovala, Ze v fijnu 2023 bylo dokonéeno mapovani stfech v celém ORP

+navic Ratiskovice, Karlin a Moravsky Pisek zpracovatelskou firmou Design for Landscape �

firma prozkoumala souéasny stav -kolik je FVE jiz zrealizovanych a vytipovala nové vhodné

stiechy k umisténi FVE. Navrhy jsou na mapovém portdlu www.obcekyjovska.cz. Pfedstavila

tento web a jeho funkce. Komunitni energetika nebude jen o samospravé, ale také o

podnikatelské sféie ¢i mistnich obéani. Informuje éleny, jak MaS pomaha mistnim ob¢antim

v dané problematice (Nova zelena light � bude trvat dal8i 2 roky a jiz nyni maji 330 zadatelt).

Dale pani Horfidkova informovala, Ze navazali spolupraci s advokatni firmou Frank Bold

ohledné komunitni energetiky, v ramci toho sleduji zakon lex OZE II, kdy dne 14.11.2023

probéhlo dalsi éteni v parlamentu. V daném legislativé se zavadi pravidla pro komunitni

energetiku, pripravuje se tieti éteni, kde budou pfedstaveny pozméiiovaci navrhy � tyto navrhy

byly v tisténé formé ¢lentim vyboru dany na védomi. Ceka se, jak dopadnou pozméfovaci

navrhy. Nyni ma energetické spoletenstvi omezené pole pisobnosti. Sdileni mize probihat

mezi 3 obcemi s roz8ifenou pisobnosti. Informovala, Ze to splfujeme i s tim, Ze mame navic

Karlin a Ratiskovice, které spadaji pod Hodonin a Moravsky Pisek, ktery spada pod Veseli nad

Moravou. Jedna ze zdsadnich véci v pozméfiovacich navrzich je hlasovaci pravo ve

spoleéenstvi, zatim je to 10% /1 élen spoletenstvi �- > znevyhodnéni pro obce � v tomto se

otekava zména. Uvedla, Ze tlovékmize vyuzit moZnosti - sdilet energii toho spoletenstvi tak,

napi., pokud bydli v byté a vlastni je8té chalupu, tak tu energii vytvofenou na chalupé mize

spotiebovat v byté, ve kterém bydli. V tomto bude potieba ziizeni chytrych elektroméri

(zatizeni moze stat cca 10 tis. Ké). Nikdo to nebude dostavat zadarmo, bude se za to fadné

platit. Prvni modely energetického sdileni by mély byt spuStény od 01.07.2024.

Pani Horidkova informovala éleny EV o dal8ich krocich MaS v dané problematicea to, Ze se

chtéji uchazet o dotaci v energetickych spoletenstvich, kde se nachazi zhruba 98 mil. K¢,

vramci republiky bude podpofeno 40 pilotnich projektd. Nositelem projektu pro naSe ORP

bude MaS, ktera nyni vloZila spoustu penéz do vzdélavani, exkurze starosti, zpracovavali

podklady, analyzy, mapovani atp., aby zifdila Energetické komunitni spoleéenstvi pro nasi

oblast. Pracuje na tomto jizZ 3 rokem. Pfijem Zadosti probiha od 01.12.2023 do 31.01.2024,

hrazeno bude 90% nakladt. Realizace projektu musi byt do 31.12.2025. Podpora se bude

vztahovat pravé pro ty podkladové materidly, ekonomické materialy, analyzy, workshopy, PD,
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studie proveditelnosti, energeticky koordinator atd. Podotkla, Ze nékteré obce vé. Kyjova uz

maji ,,slusné naSlapnuto" v tom, Ze zfizuji FVE, ale od EG.D maji stopku s pfipojenim do sité.

Dale sdélila, Ze by se do projektu mohla zapojit i farnost, mistni podnikatelé aj. Je to stale

otevrené. Dale sdélila dal8i informace, které se tykaji UspéSného ziskani dotace � kdo se mize

dale zapojit a k €emu dale projekt slouZi.

Piedseda vyzval Cleny pro dotazy. Mgr. Bednafikova vyzvala, Ze ma zajem o prezentaci.

Prezentace bude zaslana spolu se zapisem vSem élenim.

ad. 3. Energeticky management

Ing. Blazek informuje o aktudlnim stavu energetického managementu. Podotkl, ze zakon

406/2000 Sb., o hospodayeni energii uklada povinnost obcim zajistit provedeni energetického

auditu na celé energetické hospodafstvi, ktery zpracuje specialista nebo zavést systém

hospodafeni s energii podle harmonizované technické CSN EN ISo 50001. Uved] jaky je mezi

tim rozdil.

Energeticky audit je jednorazovy, kdy zakon uklada ho po urtité dobé provést, je finanéné

Zatimco Norma CSN EN ISO 50001 je jakysi systém managementu hospodafeni s energii, ktera

specifikuje pozadavky pouZitelné na vyuZiti a spotfebu energie. PrabéZné se zde sleduje

nakladani a vyuZivani elektiiny, ktera vstupuje do toho hospodaistvi a ktera z néj vystupuje,

resp. hodnoti ucinnost. Sdéluje tedy, prot se mésto rozhodlo zvolit cestu implementace normy

ISO 50001.

Mésto je nyni ve fazi, kdy poradenska spoletnost Ensytra zpracovava potrebné dokumenty.

Informuje, Ze jsme na to vyuzili dotaci z MPOa sdéluje postupy pri implementaci pozadavki

normy ISO 50001 vedouci k ziskani certifikaci. Mésto ma navrh interni normy, ktera se

pripominkuje. Vytvaii se pracovni skupina (tym lidi), ktery bude fadné proSkolen a ktery bude

hlavnim nositelem ukolt vedouci k UspéSnému ziskani certifikaci. Mgr. Pirkova doplinila, Ze je
to povinnost mésta a praxe je takova, Ze sleduji spotfeby nejen mésta, ale také prispévkovych

organizaci mésta, vyhodnocuje se to. V tomto bychom se méli dostat o uroven vy8, kdy by se

ulevilo praci, nicméné jsouv této fazi, kdy jednaji o moZnostech, které jsou. Dal8im krokem

je stanoveni cili v energetickém hospodaistvi. Vyzvala Cleny, aby se do stanoveni cilt zapojili.
Aby se stanovily takové cile, které je mésto schopno plnit a jsou realné. Jsou to napy.

dlouhodobé cile deli jak 5 let, kdy si o to sdilena energetika vyslovené fika. Odbor
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majetkopravni se pokusi néco vytvofit, nicméné pfivitaji jakykoliv podnét ¢i prtipominku

k danému. PoZadala zapisovatelku k rozeslani prezentaci Elenim vyboru. Navrhuje vyboru se

zabyvat hospodareni FVE, jak hospodafit s energii pro vefejné osvétleni, bateriové ulozisté a

sdileni, sdéluje, Ze je to parketa budoucnosti.

Po daném se strhia diskuze, kdy pan Zmijak se dotazoval, jak éasto se déla energeticky audit,

Ing. BlaZek odpovédél, Ze jednou za 10let nebo v pfipadé, ze dojde k vyznamné zméné

v energetickém hospodaistvi. Dotazoval se dale, kolik bude mésto stat ISO, Ing. Blazek

odpovédél, Ze 360.000 Ké, 320.000 Ké dostane mésto dotaci. Dale se pan Zmijak dotazal, kolik

stoji audit, Ze ISO bude stat spoustu prace, energie, mozna penéz. Do toho se vlozil pan Cmelik,

ktery vysvétluje, prot je lepsi implementace ISA, kdy mésto splni zakonnou povinnost a

zéroveni vyuzit dal8i rozmér toho, Ze s témi datymiZeme dal pracovat a lépe se v tom orientovat

a efektivné pracovat s témi daty. Pan Zmijak sdéluje, Ze je to stra8né slozité a rad by, aby s tim

nebylo tolik prace. Pan Cmelik podotyka, Ze je lep&i s tim mit ted' vice prace, je to z4sadni téma,

chceme, aby se ptispévkové organizace zapojili, protoze s témi daty chceme néjak pracovat, je

to pro nds dilezité, je dilezité i mit pozici energetického poradce � odbornik, klidné i na

éAste¢ny ivazek. Zmifuje, Ze Jihomoravska inovaéni agentura dostala dotaci z EU na vytvofeni

sité energetickych poradci v ramci kraje. Dale informuje, Ze mél jednani s panem Patrikem

Reichlem, zda by byl ochoten klidné i na pil uvazku jednoho z téchto poradcti poskytnout na

néjakou dobu, po kterou by méstu zaucil vlastniho energetického poradce. Tato dohoda je
mozna a je to moZné i zadarmo.

Pan Zmijak se domniva, Ze prispévkovym organizacim timto ale pridame praci. To rozporoval

pan Cmelik a do diskuze se vlozila pani Horidkova. Ta zmifiuje a vysvétluje, co je uloha

energetického managementu. Mgr. Pirkova informuje, Zemésto nechava vypracovavat prikazy

energetické naroénosti budov v majetku mésta a dovysvétlila panu Zmijakovi nejasnosti.

Pan predseda shrnul diskuzi a ukonéil projednavani tohoto bodu. Predal slovo panu Cmelikovi,

ktery predstavil bod 4.

ad. 4. Landscapesesion brownfield Polamané

Daniel Cmelik informuje o agentufe Jinag, ktera se zapojila do mezindrodniho projektu Plus

change. Tato organizace se zaméfuje na vyuziti pidy pro energetické utely, zejména na

brownfieldové lokality a obnovitelné zdroje energie. Oslovili mésto na zakladé lokality

Polamané � byvala skladka, nabizi spolupraci v projektu. Vyuziti dané akce by byly konkrétni

vystupy vyuZitelné pro planovani optimdlniho vyuZiti lokality � pfedpokladany termin je

v kvétnu 2024. Dale upfesnil k éemu ma vést Ladscapesession. Nastinil, Ze se nemusi v této

4



lokalité feSit vétrna elektrarna, ale mize tam byt i spalovna odpadii. Dale doplnil opétovnou

informaci 0 tom, Ze nebude realizovan 3. spalovaci kotel ve Spalovné v Brné (v souéasné dobé

jsou zde pouze dva kotle). Naznaécil, Ze za cca 10 let vyvstane problém s odpadem, ktery se

bude vozit napf. do Prahy a z diskuze vyvstala otazka, zda nebudeme muset feSit lokalni

spalovnu. Ekor néco takového planoval, Ze by spalovna byla zbudovana v Témicich, bohuzel

ztoho seSlo. Navrhuje dal&8i téma na pfi8Sti setkani, aby bylo lokalni spalovna. Doufa, Ze se

jednani, které zprostiedkuje agentura Jinag, mésto Kyjov zi¢astni. MDDr. Cahlik si mysli, Ze

je to dobry napad, nicméné by si pial v meni skupiné néjaky brainstorming, protoZe to téma je
docela komplikované. Daniel Cmelik poZadal éleny, aby mu cokoliv, co je k tomu napadne, tak

at' mu poSlou a on je na tom jednani v kvétnu pfednese. Doporucuje se tomu vénovat na dalSim

jednani vyboru.

Piedseda podékoval panu Cmelikovi se seznamenim se s Ladscapesession, ¢lenové dostali na

prostudovani doma materialy k tomu uréené. Daniel Cmelik prislibil, Ze rozeSle Elenim e-mail,

ve kterém bude uvedeno vice informaci. Pan Zmij4k se jesté dotazal, zda jsou pozemky

v lokalité Polamané v majetku mésta, pan Cmelik odpovédél, Ze ano. Dale se pan Zmijak

dotazoval, kde se ta lokalita nachazi, pan Cmelik popsal, kde se Polamané nachazi.

Dal8i dotazy k lokalité Polamané nebyly.

ad. 6. Ruzné
Piedseda vyzval ¢leny vyboru k podani svym podnéti. Pan Zmijak vznesl dotaz, Ze v celém

Kyjové neni ani jedna nabijeéka na elektromobily. Pan Cmelik souhlasil, nicméné doplnil

informaci, Ze u aquacentra mame moZznost zbudovat nabijetku na dvé auta, mame zbudovanou

pripravu, v souéasné dobé probihaji jednani s firmou, co to ma feS3it. Bude urtité tedy u

aquacentra. Dale jsme se spojili s EG.D, ktera ma taky néco v tomto duchu fe&it, s nimi jsme si

ujasnili spoustu otazniki v provozu nabijetky na auto, coz je docela narotné a bude lep8i to

nechat na EG.D., vedou se s nimi jednani. Mésto by rado mélo nabije¢ku za kulturakem, EG.D.

by se libil Kaufland, kde by byla rychlonabijetka a maximalné na namésti, dale téch mist moc

nebylo. Investice je draha, provoz také, musi to mit mista, kde se to EG.D. vyplati.

Mer. Bednafikova se dotazala, jak to vypada s OMS, protoze nabizeli nabijeni ze stoZaru

osvétleni, Ze uz na to maji technologii. Daniel Cmelik sdélil, z OMS stale jedna

s Holand'anama a neni to stale jisté. Mgr. Bednafikova sdélila, Ze by bylo dobré si to od nich

objednat, aby mohli vydélavat na parkovi8ti a oni nam zajistili tyto sluzby. Daniel Cmelik

dovysvétlil, Ze to chape, ale Ze OMS to pavodné mélo pies kanadské fondy a to jim krachlo.

Minimalné to vypada, Ze to neni na dobré cesté.
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Pan Cmelik sdélil informaci, Ze se fe8i a souvisi s Lex OZE II, mél jsem jednani s pany ohledné

FVE, maji zajimavy software, ve kterém sledujete, jak se vyviji cena energif na trhu, vidite

denni cenu a vyrobu energie. Ten software vyhodnocuje, vyrabi a spofi v téch baterkach v dobé,

kdy je to nejvyhodnéjsi. Pan Cmelik podotknul, Ze to ma jednu velkou nevyhodua
to je estetika.

Na VOéko se umisti kontejnery, dtevem oblozeny, vevniti umisténé baterie, na kontejneru je

umisténa FVE a ztoho napdajim napf. jednu ulici. Toto vidi jako budoucnost, ma zajem to

v Kyjové zrealizovat a propojit to s tim chytrym softwarem. Nyni se to provéruje, jestli to bude

pro mésto opravdu vyhodné.

Pan Zmijak vznes! dotaz na FVE na 8kolach a dopInil své divody proé je na Skolach realizovat.

Domniva se, Ze by se na Skolach FVE méla zbudovat. Pan Cmelik souhlasi i pfes to, Ze to ted'

neni uplné jednoduché � doporutuje potkat na legislativni zménu, jak se zména provede,

doporucuje jit timto smérem. Doplnil, ze jsme dostali dotaci na realizaci FVE na bazén a

musime postupné Zadat, nejde to vSechno naraz. Pan Zmijak se domniva, Ze FVE na skolach je

nejlep3i feSeni, Ze ostatni m&stské budovy budou zfejmé problémoveé z hlediska statiky aj

pamatkové zony.

Ing. Rajdou do diskuze vstoupil. Sdélil, Ze pokud se do toho pijde a bude se planovat néjaky

zdroj, méla by byt alternativa k tomu, aby byla ta spotfeba. Pan Zmijak doporuéuje baterie. Ing.

Rajda oponuje, Ze baterie te8i max 1- 2 dny. Pokud nebude odpovidajici spot¥eba, odbér, bude

problém. I kdyzZ to budeme prodavat za par halifi. V zimé to moc vyrabét nebude.

Pan Cmelik dopliiuje, Ze moc Skol v republice s FVE neni a to i z divodu, Ze Skola dva mésice,

kdy se vyrabi nejvice, je uzaviena. Informoval o podminkach FVE � investice, navratnost,

spotfeba aj. Pan Zmijak si stoji za svym, Ze Skola jako takova ma spoustu energie a vyplati se

FVE realizovat. Pan Cmelik doporuéuje zpracovat rozpoéet na néjakou Skolu.

Pan Kuchar doplnil, Ze vhodnou budovou je i DPS na Palackého. Pan Cmelik doplnil dal8i

vhodnou budovu � stadion. Otazkou je, zda jsou ty stfechy vhodné.

MDDr. Cahlik do toho vstoupil stim, Ze je pravé dobré na toto mit toho energetického

manazera, aby to v8echno spoéital a zhodnotil. Dotazal se pana Cmelika, jestli nezna néjakou

obec, ktera ma energetického manazera. Pan Cmelik sdélil, Ze men&i nezna, ale treba Kladno

ma. Obecné ve vét8ich méstech, ale moc téch odbornych lidi nejsou. Zdtraznil na spoletnost

Jinag � projekt energeti¢ti manazefi.

ad. 7, Zavér

Pristi termin jednani vyboru bude stfeda 21.02.2024 od 17h v kulaté zasedacce.



Zapsala: Pavla Soukopova, DiS. ed7

Ovéfil: Ing. Antotnin Rajda ji Lyo
Pfedseda vyboru: Bc. Antonin Kucharfll ~
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